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 چرا پرسپولیس مقابل استقلال 
خوزستان شروع خوبی نداشت و در 

بازی اش نوسان زیادی دیده شد؟
به هر حال همه تیم ها با انگیزه دو 
چندان مقابل پرسپولیس بازی می کنند 
و تیم ته جدولی هم قطعاً با تمام انگیزه 
مقابل پرسپولیس ظاهر می شود تا 
دوباره احیا شود و به هر شکل ممکن 
می آید که امتیاز بگیرد اما در طرف مقابل 
پرسپولیس بر خلاف انتظار بازی را بد 
شروع می کند و کیفیت بازی  اش هم 
پایین است و بازیکنانش هم نمایش 
فنی خوبی را ارائه نمی دهند و با یکدیگر 

هماهنگ نیستند.
 چرا در پرسپولیس شاهد آشفتگی 
تاکتیکی در دیدار مقابل استقلال 

خوزستان بودیم؟!
به هر حال اگر وارد بحث تاکتیکی شویم 
تیم شرایط تاکتیکی و فنی خوبی مقابل 
استقلال خوزستان نداشت و هر کس 
ساز خودش را می زد. به همین دلیل هم 
نابسامانی بیشتری در تیم دیده می شود، 
بر خلاف نکته ای که به طور مثال ما 
در تیم مدعی دیگری مانند سپاهان 

شاهد بودیم.
 چرا پرسپولیس جدا از بازی مقابل 

هوادار در بیشتر بازی های دیگر 
یا باخته یا اینکه نتیجه ای بهتر از 

تساوی کسب نکرده است؟!
بعد  به  ن  ا زی ملو با ز  ا پرسپولیس 
بازی خوب انجام نداده و نتایج خوبی 
کسب نکرده و به نوعی در تغییرات و 
چیدمان مان هم موفق نبودیم و اگر 
بخواهم صریح تر صحبت کنم باید به 
این مسأله اشاره کنم که یک افت و 
استپ عجیب را در کار تیمی شاهدیم 

که ادامه دار بوده است.
 دلیل این افت و به قول خودتان 

استپ فنی را در چه مسأله ای 
می دانید؟!

دلیل این مسأله را کادر فنی پرسپولیس 
باید توضیح بدهد اما زمانی که تیم 
نمی تواند به گل برسد یا راحت گل 
می خورد و بازیکنان به لحاظ روحی روانی 
در شرایط خوبی قرار ندارند و شخصیت 
تیم برنده در نزد آنها دیده نمی شود 
مشخص است که با مشکل مواجه 
هستند که باید حتماً روی حل این مسائل 

و مشکلات حریف صحبت کرد.
 دو تیم استقلال و سپاهان هم در 

حال فاصله گرفتن با پرسپولیس به 
لحاظ امتیازی هستند!

به هر حال وقتی تیمی برنده نشود و 
سایر مدعیان برنده شوند مشخص 
است که در تیم مشکل امتیاز گیری به 
وجود می آید و تا حدودی از سایر رقبا 

فاصله می گیرد.
 بازیکنان شاخص پرسپولیس 

مانند کنعانی زادگان و بیرانوند هم 
مانند همیشه نبودند و اشتباهاتی 

در کارشان دیده شد!
به هر حال زمانی که به لحاظ بازیکن 
تیمی خوب ظاهر نمی شود این امر 
روی همه بازیکنان تأثیر می گذارد که 
این مسأله بازیکنان شاخص تیم و 

ملی پوشان تان را هم شامل می شود.
 یحیی برای اولین بار از دفاع سه 

نفره استفاده کرد اما جواب خوبی 
نگرفت!

شاید به این دلیل بود که نفراتی برگزیده 
و انتخاب شدند که مناسب این سیستم 
نبودند. ضمن اینکه تیم پرسپولیس قبلاً 
با سیستم سه دفاعه بازی نکرده بود و 
شاید بازیکنان با این روش آشنا نبودند. 
همچنین ما باید این نکته را هم در نظر 
بگیریم که آیا تیمی کامل به لحاظ توانایی 
بازیکنان برای بازی در روش های مختلف 
را در اختیار داریم که بتوانیم روش دیگر 

را استفاده کنیم؟
 در رابطه با گل اول که دروازه بان 

ملی پوش پرسپولیس اشتباه کرد، 
چه توضیح فنی ای دارید؟

هر دروازه بان بزرگی ممکن است روزی 
اشتباه کند، به همین دلیل نباید برای 
قیاس بیرانوند تنها روی این گلی که خورد 
زوم کنیم اما در رابطه با مسائل فنی و 
اشتباه بیرانوند باید بگویم که او اشتباه 
محاسباتی داشت و در زمان خروج باید 
زمان فرود و تایمینگش درست می بود و 
بیرانوند بهتر بود که به توپ ضربه می زد 

یا آن را دور می کرد.
 در خصوص نبیل که بالاخره اولین 

گل خود را به ثمر رساند توضیحی 
دارید؟

الان باید چکار کنیم؟ باید به مهاجم 
تیم مان زیر لفظی بدهیم؟! مهاجم 
کارش گل زدن است، به همین 
دلیل نباید بعد از گل زدن خیلی از 

او تقدیر کرد.
 فکر نمی کنید با این گلزنی، 

نبیل در بقیه بازی ها هم 
موفق شود؟

نه من فکر نمی کنم این یک گل 
نبیل را بلند کند چون او کیفیت 

خیلی بالایی به لحاظ فنی ندارد.
 بازی بعدی پرسپولیس با 

شمس آذر است. بعد از تساوی 
بدی که کسب شد پرسپولیس 

می تواند از پس این تیم چغر 
قزوینی برآید؟

به هر حال برای اینکه تیم پرسپولیس 
دوباره بهتر شده و خوب نتیجه بگیرد، 
لازم است شرایط روحی روانی بهتری 
داشته باشد و تمرینات و شرایط فنی اش 

را بهتر کند.
 منظورتان شوک در تیم با بازیکنان 

موجود است؟
به هر حال باید برای نتیجه گیری و خارج 

شدن از وضعیت فعلی شوک مثبتی در 
تیم به وجود آید.

 در خصوص بیرون ماندن سروش و 
حضور او در میدان در نیمه دوم به 
عنوان تنها هافبک بازیساز تیم چه 

صحبتی دارید؟
ر  کا ین  بیشتر ضی  عر ی  س ها پا
هافبک های ما بود و چند بار هم این 
کار تکرار شد که عملاً فایده ای به حال 

تیم نداشت.
 در رابطه با سنگ پرانی و پرتاب 
بطری و فضای ملتهب ورزشگاه 

که می رفت بازی را حتی به جنجال 
بکشاند چه توضیحی دارید؟

نه فضای استادیوم ها بازی  متأسفا
به بازی بدتر می شود و ما باید به این 
نکته اعتراف کنیم که زمانی به داشتن 
تماشاگران مان در ورزشگاه افتخار 
می کردیم اما حالا تماشاگرنماها همه 
ورزشگاه ها را به تسخیر خود درآورده 
و به فوتبال ما و جنبه هواداری واقعاً 
چهره بدی داده اند که به نظرم هیچ 
چاره ای هم برای مقابله با آنها نداریم جز 
برخورد قهری و محرومیت های سنگین 
که بتوانیم این نفرات را خنثی کرده و به 
نوعی حداقل از گسترش بی رویه این 
مسأله بکاهیم که فضای فوتبال ما بسیار 

بد شده است.

دوست داریم از بازی هایتان در 
دربی صحبت کنید؟

متأسفانه هیچ وقت قسمت نشد در 
دربی بازی کنم!

چرا این فرصت برای شما به 
وجود نیامد؟

سال 1372 که من به پرسپولیس 
پیوستم استقلال به لیگ سه سقوط 
کرده بود به همین دلیل شرایط به 
گونه ای نشد که من بتوانم آن سال 
مقابل استقلال بازی کنم. در سال 
1373 هم که استقلال صعود کرد 
متأسفانه من با آن اتفاق و سانحه 
تصادف وحشتناک مواجه شدم که 
عملاً مجبور به کنار گذاشتن فوتبال 
شدم به همین دلیل حسرت بازی 
در دربی به دلم ماند و قسمت نشد 

که در دربی پایتخت بازی کنم.
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معتقدید چرا خیلی حساس 
شد؟

یکسری از اتفاقات قبل از بازی رخ 
داده بود که خیلی به حساسیت 
آن دامن زد. از بگومگوی دو طرف 
و جنگ مصاحبه ای تا سایر موارد 
ضمن اینکه جدا از این مسائل 
دربی همیشه و به طور عادی هم 
حساسیت خاص خودش را دارد 
چون به هیچ وجه هیچ کدام از 
طرفین دوست ندارند در دربی 

بازنده باشند.
چرا حفظ توپ و مالکیت 

بیشتر پرسپولیس منجر به 
این نشد که پرسپولیس برنده 

باشد؟
پرسپولیس با ارائه بازی هجومی و 
برتر در نیمه اول بهتر از حریف ظاهر 
شد. در نیمه دوم هم پرسپولیس در 

مجموع بهتر از تیم رقیب ظاهر شد 
چه بسا که آمار هم حاکی از آن است 
پرسپولیس 62 درصد مالکیت توپ 
و میدان را در اختیار داشت و برتر 
از تیم رقیب بود اما شاید مشکل 
این فصل که معمولاً خیلی هم 
پرسپولیس را اذیت کرده به گونه ای 
دردربی تکرار شد و مشکل یک 
تمام کننده سرخ پوشان را با مشکل 
مواجه کرد تا چند فرصت به راحتی از 
دست برود و تیم رقیب هم با بیشتر 
کردن لایه های دفاعی اش و چشم 
داشتن به ضدحمله ها در کنار بازی 
درگیرانه به چیزی که می خواست 
دست یابد و در واقع شرایط کنار 
زمین هم به گونه ای رقم خورد که 
پرسپولیس از داوری هم متضرر 
شود و نتواند با برتری دربی را به 

پایان ببرد.
کمک داور ویدیویی و نقش 

آن را در دربی چگونه ارزیابی 
کردید؟

بعد از اینکه پرسپولیس گل زد 
نیمکت تیم رقیب هجمه عجیبی 
را به تیم داوری وارد ساخت چون 
مربی رقیب هم نمی خواست در 
قامت سرمربی استقلال در اولین 
دربی اش بازنده باشد از این رو همه 
تدابیر و حرکت ها را به کار گرفت. از 
سوی دیگر وقتی خیلی چیزها نظیر 
حرکت افشاریان و خیلی چیزهای 
دیگر را در کنار هم می گذاریم به 
این نتیجه می رسیم که می خواستند 
دربی را مساوی تمام کنند هر چند 
واقعاً حیف شد که پرسپولیس برنده 
دربی نشد چون اگر شوت دوم 
عالیشاه هم گل می شد که با فاصله 
کم به خارج رفت پرسپولیس حتماً 

برنده دربی می شد.
فکر نمی کنید بعضی از 

تعویض ها در دربی باید زودتر 
انجام می شد؟

به نظرم امید و عمری باید زودتر 
به بازی می آمدند ضمن اینکه اگر 
بازیکنان پرسپولیس باهوش تر 
بودند حتماً می توانستند از بازی با 

دست پر خارج شوند.
*در رابطه با کسر امتیاز و حکم 
ندادن کمیته انضباطی علیه تیم 
رقیب هم هنوز باشگاه پرسپولیس 
و چند باشگاه دیگر به شدت پیگیر 

هستند. 
به نظرم باید کمیته انضباطی هر چه 
زودتر تصمصم نهایی را بگیرد تا این 
همه شائبه به وجود نیاید و ذهنیت 
خاصی برای تیم هایی که شکایت 

کرده اند به وجود نیاید.
مشکل درویش و یحیی هم 

کاملاً برطرف شد، در این رابطه 
چه صحبتی دارید؟

حتماً باید این اتفاق زودتر رخ می داد 
و اصلاً نباید کدورت زیادی پیش 
می آمد که کار به کناره گیری و دوری 
طرفین از همدیگر منجر شود. از 
این رو حتماً ضرورت داشت که این 
آشتی انجام شود. از سوی دیگر 
حتماً مربی که این همه جام آورده 
نباید بحث کنار گذاشتنش مطرح 
شود. تیم گل محمدی نیاز به تقویت 
دارد و در این صورت حتماً دوباره 

مدعی اول قهرمانی خواهد بود.
چرا پرسپولیس در اهواز 

هم موفق به شکست تیم 
قعرنشین نشد؟

گلزنی نبیل بعد از بازی خوبی که این 
بازیکن در مقابل هوادار ارائه داد 
کمی امیدواری ها را در خصوص او 
بیشتر ساخت اما پرسپولیس نباید 
امتیازی را در مقابل تیم قعرنشین 
از دست می داد. با این وجود باید 
چشم به بازی های آینده داشت و 
من امیدوارم پرسپولیس در بازی 
شمس آذر که تیم خوبی نشان داده 

به نوعی جبران مافات کند.

جواد منافی مدافع اسبق پرسپولیس و تیم ملی تاکنون این مسأله را در صحبت هایش با هیچ رسانه ای مطرح نکرده 
بود اما این بار در گفت و گویش با ایران ورزشی از این نکته سخن به میان می آورد که حسرت بازی در مهم ترین مسابقه 
بــه دلــش مانــد و اتفاقات و شــرایط زمان حضورش در پرســپولیس اجــازه بازی در مهم ترین بازی داخلــی را به او نداد.

شکایت پرسپولیس از خطیر:

شما که تخلف 
نکرده اید چرا نگرانید؟

باشــگاه پرســپولیس بــا انتشــار 
خطیــر  علــی  ز  ا ی  عیــه ا طلا ا
مدیرعامــل باشــگاه اســتقلال بــه 
خاطــر اظهاراتش بعــد از بازی این 
تیم مقابل نســاجی شکایت کرد.
یــن  ا ه پرســپولیس در  باشــگا
اطلاعیــه ضمــن اشــاره بــه اینکــه 
خطیــر انتشــار نامــه فدراســیون 
فوتبــال را بــه عوامــل باشــگاه 
پرســپولیس نســبت داده، اعــلام 
کــرد مدیرعامــل باشــگاه رقیــب 
قطعــا ً بایــد در محاکــم قضایــی 
پاســخگوی اتهامــات خود باشــد.
در بیانیــه باشــگاه پرســپولیس 
آمــده اســت: »باشــگاه فرهنگــی 
ورزشــی پرســپولیس قهرمــان 
بلامنــازع فوتبــال ایــران پیوســته 
در مســیر قهرمانی حرکت می کند 
و قطعــاً قهرمــان لیگ بعد از هفته 

پایانــی مشــخص می شــود.
باشــگاه پرسپولیس طی شکایتی 
از مدیرعامــل باشــگاه اســتقلال 
در خصــوص مطالبــی کــه بــرای 
تشــویش اذهان عمومــی و فرار از 
واقعیــت عنــوان می شــود، پیگیــر 
مواردی اســت که روی میز کمیته 
انضباطی این دســت و آن دســت 
می شــود و آنهــا برای فــرار از قانون 
و مقــررات و آیین نامــه فوتبــال، 
دســت بــه دامــان ارتباطــات و 
اســتفاده از نام فدراسیون و ارکان 

مختلــف آن می شــوند.
باشگاه پرسپولیس برای موفقیت 
خــود برنامــه دارد و بی شــک بــه 
برنــده چنــد بــازی و قهرمــان 
نیــم فصــل، جــام قهرمانــی اهــدا 
نمی شــود. بهتر است شما به فکر 
حفــظ شــرایط خــود در رده هــای 
چهــارم بــه بعــد جــدول رده بنــدی 
باشــید تــا شــاید بتوانیــد بــرای 
لیــگ قهرمانــان ســهمیه بگیرد تا 
هــواداران خودتــان را بــه جان این 

و آن نیندازیــد.
مدیرعامــل باشــگاه اســتقلال 
مدعــی شــده اســت کــه باشــگاه 
پرســپولیس فشــار زیــادی بــرای 
رســیدگی پرونــده آنهــا بــه ارکان 
قضایــی فدراســیون مــی آورد، در 
صورتــی کــه در جایــی دیگــر از 
صداقــت و وفاداری و قانونمداری 
رکان فدراســیون  ریاســت و ا
صحبــت می کنــد! واقعــاً باید برای 
چنیــن تفکــر و چنیــن نگرشــی، 
نگران باشــگاه استقلال بود. شما 
که مدعی هســتید تخلفی صورت 
نگرفتــه اســت، پــس نگــران چــه 
چیــزی هســتید؟! نکتــه جالب تــر 
اینکه ایشان نظر ارکان انضباطی، 
باشــگاه ها و اصحــاب رســانه را به 
مواردی دیگر و ۲۰۰ نامه محرمانه 

دیگــر حســاس تر کــرد.
مدیرعامل باشگاه استقلال از 
حرفه ای بودن ریاست فدراسیون 
فوتبال صحبت می کند و اینکه 
ارکان قضایی فدراسیون تحت 
هیچ شرایطی از قانون سر باز 
نمی زنند، پس نگران چه چیزی 
هستید و چرا باشگاه پرسپولیس 
را محکوم به فشار روی فدراسیون 

و ارکان قضایی می کنید؟!
مدیرعامل باشگاه استقلال نباید 
زیــاد نگران باشــد چرا کــه تا پایان 
فصــل بازی های زیــادی در جریان 
اســت و به طور مســتند شاهد آن 
اســت کــه بــا توجه به کســر امتیاز 
از پرســپولیس و ســپاهان، این دو 
باشــگاه همچنــان مدعیان واقعی 
و اصلــی قهرمانی بوده و هســتند.
باشــگاه پرســپولیس نیــازی ندارد 
کــه بــه ارکان قضایــی فدراســیون 
فوتبــال و ســازمان لیــگ فشــار 
وارد کنــد چــرا کــه مدارک و اســناد 
مشــهود، واضــح و حاضــر اســت. 
البته اگر فشــار باشــگاه اســتقلال 
ایــن مــدارک را تحــت تأثیــر و 

تحریــف قــرار ندهــد.«
باید دید این شکایت پرسپولیس 
و البته شکایت های متعددی که 
بعد از دربی از بازیکنان و مربیان 
استقلال گرفته تا مدیر تیم و 
ماساژور و... کرده به جایی خواهد 
رسید یا  فقط انرژی مسئولان 

باشگاه را خواهد گرفت.

 zسوژه

محمود کلهر:

گل محمدی مشکل دفاع را حل کند

جای پرسپولیس در رده پنجم جدول نیست و باید بازیکنان تیم غیرت به 
خرج بدهند. به نظر من ناهماهنگی شدیدی در خط دفاع پرسپولیس وجود 
دارد و دو گل هم با اشتباهات خط دفاعی خوردیم. در بازی الدحیل شاهد 
بودیم که با اشتباهات مدافعان تیم گل خوردیم و از آسیا حذف شدیم. 
گل محمدی این مشکل را باید سریع تر حل کند چون در بازی های آینده 

هم امکان دارد از ناهماهنگی خطوط دفاعی پرسپولیس ضربه بخورد.

محمد برزگر:

پرسپولیس روانشناس می خواهد

اتفاقاتی در تیم رخ داده که باعث شده تیم به صورت ناخودآگاه به حاشیه 
برود .ما ضعف خاصی نداریم و فقط گل نمی زنیم. زمان ما اگر برای یک بازی 
پاداش می گذاشتند تا سرحد جان بازی می کردیم اما الان برای بازیکنان 
پاداش 30 میلیون تومانی در نظر می گیرند که برای آنها مهم نیست چون از 
تبلیغات اینستاگرامی ده برابر پول می گیرند. به نظر من باید یک روانشناس 

برای پرسپولیسی ها استخدام کنند تا تمرکز بازیکنان دوباره برگردد.

بهزاد داداش زاده:

شوک یعنی رفتن درویش!

گل محمدی و درویش باید جوابگو باشند که چرا بازیکنانی مثل عبدی 
و آل کثیر که در تیم های جدیدشان گل می زنند را نخواستند و اکنون  
پرسپولیس مهاجم گلزن ندارد؟ سپاهان در هر پست، 4-3 بازیکن تاپ دارد، 
چون مدیرعامل این تیم هزینه کرده و تیمش نتیجه می گیرد. اکنون شوکی 
که باید وارد شود این است که درویش استعفا بدهد و یکی بیاید که پول 
بیاورد. اگر هیأت مدیره می خواهد با درویش ادامه بدهد باید او پول بیاورد.

نباید بحث جدایی یحیی مطرح شود

 منافی: حسرت بازی 
در دربی به دلم ماند

مسعود قراگزلو
روزنامه نگار

 zگفت وگو

 zسؤال و جواب الان باید به نبیل زیر لفظی بدهیم؟!

درخشان: پرسپـــولیس 
دچار استپ فنی شده است

بیرانوند اشتباه محاسباتی داشت
حمید درخشــان ســرمربی و بازیکن اســبق پرســپولیس پس از تســاوی بحث برانگیز پرســپولیس مقابل تیم قعرنشین جدول در 
رابطــه بــا مســائل فنــی دیــدار و ضعف های مربوط به روش بازی سرخپوشــان و ســایر مواردی که مربوط به پرســپولیس اســت در 

گفت و گویــی مــوارد مربوط به بازی سرخپوشــان را مطرح ســاخت.
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ناصر قراگزلو
روزنامه نگار


